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Pojazd godny mistrzów  
– lekki samochód OSP Kaniów

Mistrzowie Polski w ratownictwie wodnym nie będą już jeździć 
na zawody pożyczonym samochodem! Lekki wóz ratowniczo-  
-rozpoznawczy na podwoziu MAN TGE.180 zawiezie druhów 
z Kaniowa na areny strażackich zmagań, ale przede wszystkim 
do akcji. Jak wiadomo, w ostatnich latach wzrasta zapotrzebo-
wanie na pojazdy przystosowane do ratownictwa technicznego 
i medycznego, współczesny strażak potrafi udzielać pierwszej 
pomocy ofiarom różnorodnych wypadków. Specyfika gminy 
Bestwina wymaga również prowadzenia działań na akwenach. 
OSP w Kaniowie z prezesem Grzegorzem Owczarzem na czele 
starała się zatem bardzo intensywnie o następcę swojego wy-
służonego „lublina”. Jest to już ostatni wymieniony samochód 
w gminnym parku maszyn. Cały proces zajął dziesięć lat, ale 
teraz już wszystkie nasze straże pożarne dysponują sprzętem 
bardzo wysokiej klasy.

Samochód został uroczyście (jak na warunki pandemii) 
przekazany do użytku w dniu 11 stycznia, na parkingu przed 
Urzędem Gminy. Do Bestwiny przyjechał minister – członek 
Rady Ministrów Michał Wójcik, wcześniej sekretarz stanu 
w Ministerstwie Sprawiedliwości, a także Beata Białowąs – 
Członek Zarządu Województwa Śląskiego. Przybyła również 
Anna Szczęśniak, współzałożycielka firmy SZCZĘŚNIAK – 

Pojazdy Specjalne Sp.z.o.o – wykonawcy samochodu. Straże 
pożarne reprezentowali prezes OSP Kaniów i komendant 
gminny Grzegorz Owczarz, zastępca Komendanta Miejskiego 
PSP w Bielsku-Białej st. bryg. Grzegorz Piestrak, p.o. Prezesa 
Zarządu Gminnego ZOSP RP w Bestwinie Grzegorz Gawęda, 
naczelnik OSP Kaniów Wojciech Janeczko oraz wiceprezes 
jednostki Andrzej Janeczko. Wójt Artur Beniowski wręczył 
druhowi Owczarzowi akt przekazania pojazdu; z kolei minister 
Wójcik i pani Beata Białowąs przekazali kluczyki do wozu na 
ręce naczelnika OSP Kaniów, Wojciecha Janeczko.

Całkowity koszt zakupu to 270 tys. zł., z czego 265 tys. pocho-
dzi z tzw. Funduszu Sprawiedliwości, a 5 tys. ze środków gminy 
Bestwina. Warto przedstawić podstawowe dane techniczne: 
Moc silnika 177 KM, napęd 4X4, liczba miejsc 9, DMC 3500 kg. 
Samochód jest wyposażony w wyciągarkę, hak holowniczy, 
bagażnik na dachu, kamerę cofania, dodatkowe ogrzewanie, 
przetwornicę prądu i sprzęt do ratownictwa wodnego. 

Nie zabrakło miejsca na przemówienia. Minister Wójcik mówił 
w Bestwinie m.in. Władze rządowe zdecydowały o tym, żeby 
znaczną część tzw. Funduszu Sprawiedliwości przeznaczyć na 
różne inicjatywy, które dotyczą wspierania Ochotniczej Straży 
Pożarnej. W całym kraju takich jednostek jest 16 tysięcy i wła-

Lekki MAN będzie woził ekipę mistrzów Polski Wójt wręcza akt przekazania samochodu



2

Informator

Minister MIchał Wójcik złożył gratulacje i przekazał kluczyki Uczestnicy styczniowej uroczystości

Statystyka USC za rok 2020  
– mniej ślubów, więcej mieszkańców 

W nowy, 2021 rok, pomimo trwającej pandemii wchodzimy z optymizmem. Liczba mieszkańców nieco się 
powiększyła (obecnie wynosi 12 042), co wskazuje na to, że gmina Bestwina jest dobrym miejscem do życia 
i osiedlania się. Spoglądając w tabelki widzimy, że nasi mieszkańcy zawarli mniej związków małżeńskich, 
ale można przypuszczać, że u części par spowodowane było to w dużej mierze obostrzeniami sanitarnymi 
i decyzjami o przesunięciu uroczystości. 

ściwie prawie do wszystkich, jeśli nie do wszystkich trafił tego 
rodzaju sprzęt. Są składane wnioski – i jest dofinansowanie, 
akurat w tym przypadku z pięcioprocentowym wsparciem gmi-
ny. Strażacy bardzo dziękują za to, że mogą dziś korzystać ze 
sprzętu, jakiego właściwie nigdy nie mieli. Źródłem finansowania 
są m.in. wpływy z wynagrodzeń otrzymywanych przez więźniów 
w jednostkach penitencjarnych (8% dochodu kierowanego jest 
do Funduszu Sprawiedliwości; czy też z różnego rodzaju kar, 

Stan ludności na koniec roku:

przede wszystkim nawiązek od kierowców, którzy łamią przepisy 
drogowe. (…) Miałem okazję brać udział w kilku podobnych 
uroczystościach, przekazywany był sprzęt różnego rodzaju 
– samochody duże i mniejsze jak ten, który będzie wykorzysty-
wany w ratownictwie wodnym, co jest rzadkością (…) Z wielką 
radością przekazuję więc klucze do pojazdu, niech służy całej 
waszej społeczności.

Sławomir Lewczak

BESTWINA 

ROK STAN LUDNOŚCI URODZENIA MAŁŻEŃSTWA ZGONY
2020 4 991 53 33 54
2019 4 994 54 38 52
2018 4 976 55 39 51
2017 4 949 60 53 26
2016 4 887 57 29 35
2015 4 747 45 28 31
2014 4 722 53 37 41
2013 4 652 53 38 35
2012 4 618 55 51 40
2011 4 558 49 47 42
2010 4 539 48 51 40
2009 4 477 44 58 33
2008 4 432 49 45 35
2007 4 387 46 39 74
2006 4 402 40 34 36
2005 4 387 41 34 40
2004 4 377 39 39 35

BESTWINKA 

ROK STAN LUDNOŚCI URODZENIA MAŁŻEŃSTWA ZGONY
2020 1 696 17 9 21
2019 1 702 19 15 19
2018 1 694 17 16 19
2017 1 679 25 15 18
2016 1 662 28 6 22
2015 1 634 17 5 14
2014 1 630 14 12 12
2013 1 607 11 9 7
2012 1 600 13 23 11
2011 1 587 16 13 15
2010 1 576 17 17 12
2009 1 577 20 14 20
2008 1 554 11 9 14
2007 1 561 19 14 12
2006 1 542 21 17 11
2005 1 493 14 8 14
2004 1 467 10 6 8

Zgodnie z naszą tradycją publikujemy statystyczne podsu-
mowanie minionych dwunastu miesięcy. Na prośbę redakcji 
„Magazynu Gminnego” Urząd Stanu Cywilnego w Bestwinie 

przygotował liczbowe zestawienie oraz garść ciekawostek. 
Serdecznie dziękujemy pracownikom USC, na czele z panią 
kierownik Brygidą Jankowską.
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JANOWICE 

ROK STAN LUDNOŚCI URODZENIA MAŁŻEŃSTWA ZGONY
2020 1 889 20 3 18
2019 1 869 19 21 8
2018 1 845 32 20 12
2017 1 821 20 16 17
2016 1 812 24 7 19
2015 1 759 16 11 9
2014 1 749 36 21 14
2013 1 708 16 23 7
2012 1 667 18 20 15
2011 1 652 27 15 25
2010 1 638 21 21 18
2009 1 633 20 22 11
2008 1 601 13 21 11
2007 1 583 12 14 10
2006 1 568 12 11 22
2005 1 548 15 13 11
2004 1 541 11 11 12

KANIÓW 
ROK STAN LUDNOŚCI URODZENIA MAŁŻEŃSTWA ZGONY
2020 3 466 38 21 40
2019 3 435 36 26 24
2018 3 398 42 31 26
2017 3 351 41 37 27
2016 3 346 33 8 27
2015 3 280 43 14 30
2014 3 231 27 31 29
2013 3 221 44 24 27
2012 3 189 23 32 25
2011 3 146 38 32 24
2010 3 098 37 29 27
2009 3 065 37 38 21
2008 3 018 36 22 24
2007 2 978 28 24 18
2006 2 922 29 25 35
2005 2 894 31 25 37
2004 2 891 30 35 33

LICZBA MIESZKAŃCÓW GMINY BESTWINA
ROK OGÓŁEM MĘŻCZYZN KOBIET
2020 12 042 5 904 6 138
2019 12 000 5 883 6 117
2018 11 913 5 829 6 084
2017 11 800 5 753 6 047
2016 11 708 5 717 5 991
2015 11 420 5 586 5 834 
2014 11 332 5 537 5 795 
2013 11 188 5 471 5 717
2012 11 074 5 407 5 667
2011 10 943 5 352 5 591
2010 10 851 5 307 5 544
2009 10 752 5 261 5 491
2008 10 605 5 182 5 423
2007 10 509 5 148 5 361
2006 10 434   
2005 10 322   
2004 10 278   

Najpopularniejsze nadawane imiona: Dziewczynki: Maja, 
Julia, Hanna, Emilia, Liliana, Milena, Zuzanna. Chłopcy: Fran-
ciszek, Antoni, Oliwier, Tymoteusz, Filip, Jakub.

Ciekawymi imionami, jakie zostały nadane dzieciom 
w minionym roku, są: Alita, Gaja, Mia, Nela, Livia, Jeremi, 
Maksym, Ignacy.

Najstarszymi mieszkańcami gminy Bestwina są (stan na 
4.01.2021 r.):

Z sołectwa Bestwina – Józef Kłoda urodzony w 1920 r., 
Konstancja Kubik, Franciszek Chmielniak urodzeni w 1922 r., 
Jan Siudak urodzony w 1924 r.

Z sołectwa Bestwinka – Franciszka Kubik urodzona w 1923 r. 
Z sołectwa Janowice – Helena Pokładnik urodzona w 1924 r.
Z sołectwa Kaniów – Stanisława Kościelniak urodzona 

w 1924 r., Maria Wiktorow urodzona w 1924 r.
Wszystkim Seniorom życzymy wszelkiej pomyślności, pogody 

ducha oraz długich lat życia w dobrym zdrowiu i serdecznej 
opieki osób najbliższych.

Pamiętamy także o jubilatach. Niestety, z powodu pandemii 
COVID-19 tradycyjna uroczystość wręczenia medali „Za Dłu-
goletnie Pożycie Małżeńskie” nie odbyła się w dotychczasowej 
formie, ale warto zaznaczyć, że:

ZŁOTE GODY – 50-cio lecie zawarcia związku małżeń-
skiego świętowało 28 par, które zawierały związek małżeński 
w 1970 roku.

DIAMENTOWE GODY – 60-cio lecie zawarcia związku mał-
żeńskiego obchodziło 11 par zawierających związek małżeński 
w 1960 roku. 

Pary najstarsze stażem małżeńskim to Franciszek i Emilia 
Gac z Bestwiny; Jan i Krystyna Szmeja z Bestwiny oraz Antoni 
i Helena Martyniak z Bestwiny. Wszystkie zawarły związek 
małżeński w 1952 roku i obchodziły 68 rocznicę ślubu.

Z okazji pięknego Jubileuszu małżeństwa składamy jubilatom 
najserdeczniejsze gratulacje i życzmy świętowania w zdrowiu 
i szczęściu kolejnych rocznic!

W dorosłe życie wkroczyły, uzyskując pełnoletność w latach: 
w 2008 – 155 osób, w 2009 – 175 osób, w 2010 – 156 osób, 
w 2011 – 134 osoby, w 2012 – 157 osób, w 2013 – 126 osób, 
w 2014 – 130 osób, w 2015 – 124 osoby, w 2016 – 117 osób, 
w 2017 – 149 osób, w 2018 – 162 osób, w 2019 – 115 osób, 
w 2020 – 118 osób.

Opracowanie: USC, S. Lewczak
Fot: freepik.com
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Wójt Artur Beniowski:  
Wirus nie zatrzymał inwestycji

Zapraszamy do przeczyta-
nia noworocznego wywiadu 
z wójtem gminy Bestwina 
Arturem Beniowskim. Jak 
funkcjonuje gmina w warun-
kach COVID-19? Co z komu-
nikacją publiczną, odbiorem 
odpadów, na co mogą liczyć 
strażacy? Te i inne kwestie 
powracają jak bumerang 
w pytaniach mieszkańców, 
pytamy także i my.

Ubiegły rok został w więk-
szej części zdominowa-
ny przez tematy związane 
z pandemią. Uważny ob-
serwator nie może jednak 

powiedzieć, że w gminie panował zastój. Proszę wskazać 
najciekawsze inwestycje zrealizowane w r. 2020.

Zacząłbym od największej inwestycji drogowej ostatnich lat 
– przebudowy ulicy Krakowskiej w Bestwinie, wspólnie z po-
wiatem bielskim. Dzięki pozyskanym środkom z tzw. „Programu 
Morawieckiego” powiat otrzymał 60%, a pozostałe 40% dołożyła 
gmina Bestwina wraz ze starostwem. Inwestycję zrealizowano 
od ronda przy piekarni, do granic z gminą Wilamowice. Wykona-
no nową nawierzchnię asfaltową, kanalizację deszczową, prze-
budowano chodniki i wybudowano nowy. Poniżej „Ryszkówki” 
został przebudowany obiekt mostowy. To bardzo cieszy, należy 
powiedzieć, że to na terenie naszej gminy już ostatni ukończony 
odcinek, jeśli chodzi o drogi wyjazdowe w różnych kierunkach. 

Wykonany został poza tym ponadkilometrowy (1300 m.) od-
cinek chodnika w Janowicach – na pewno poprawi bezpieczeń-
stwo przechodniów od ul. Targanickiej w kierunku leśniczówki 
i za nią. Pozyskaliśmy pieniądze na drugi etap budowy tego 
chodnika i wkrótce ogłosimy przetarg. W tym roku chodnik do 
granicy z miastem Bielsko-Biała będzie wykonany, co na pewno 
zwiększy komfort poruszania się pieszych, zwłaszcza dzieci. 
Powstało kilka nakładek asfaltowych – na ul. Cyprysowej, na 
Plebańskiej, Świerkowej, Ludowej bocznej… cały czas popra-
wiamy naszą infrastrukturę drogową. 

W zeszłym roku w Kaniowie zbudowano klub dziecięcy 
o nazwie „Puchatek”, mający służyć mieszkańcom całej gminy. 
Pozyskaliśmy na ten cel ok. 1 mln. zł poprzez środki ministerialne 
dystrybuowane przez Wojewodę Śląskiego. Reszta wkładu to 
podobna suma, czyli mamy inwestycję za ok. 2 mln. zł. Trwa 
nabór dzieci i pracowników do placówki. Mam nadzieję, że 
będzie cieszyła się zainteresowaniem. Także w 2020 r. rozpo-
częliśmy termomodernizację przedszkola przy ul. Janowickiej 
100 w Janowicach. Jest ona w dalej w realizacji. 

Wykonaliśmy na terenie całej gminy kilkadziesiąt punktów 
świetlnych. Prace drobniejsze: kanalizacja deszczowa, czysz-
czenie rowów, przepustów itd. przeprowadzamy na bieżąco przy 
udziale Gminnej Spółki Wodnej Melioracyjnej. 

Rok 2020, jak zauważono w pytaniu, był więc trudny, lecz 
mimo tego zaplanowane w 2019 inwestycje zrealizowaliśmy 
w sposób bardzo zadowalający.

Budżet na rok 2021 nazywa Pan mianem „ostrożnego”. 
Zapowiedziano jednak dalszą realizację zadań związanych 

z infrastrukturą drogową, sportową, edukacyjną. Jakie są 
szanse na pozyskanie odpowiednich środków zewnętrznych 
i co będzie finansowane w pierwszej kolejności?

Wszystko zależy od tego, w jaki sposób środki zewnętrzne 
będziemy mogli pozyskać. Mamy już w budżecie wpisane środki 
na II etap budowy chodnika w Janowicach, liczymy również, że 
pokażą się środki z tzw. „powodziówek”: mamy złożoną do tych 
wniosków ul. Graniczną w Janowicach i w Bestwinie, ul. Mirow-
ską w Kaniowie, ul. Ślosarczyka w Bestwince. Do tzw. „Programu 
Morawieckiego” przygotowywana jest ul. Sportowa w Bestwince. 
W międzyczasie projektujemy odcinki chodników przy ul. Ludo-
wej, Olchowej, Witosa. Chcemy mieć pełną dokumentację, gdyby 
środki ze źródeł zewnętrznych umożliwiły wykonanie tych zadań. 

Przed nami potężne wyzwanie: budowa kanalizacji sanitar-
nej w południowej części sołectwa Bestwina i w Janowicach. 
Dokumentacja techniczna jest na ukończeniu; po uzyskaniu 
pozwolenia na budowę będziemy starać się o środki. Dużo zadań 
wykonamy z pieniędzy własnych, ale są to kwotowo mniejsze 
inwestycje – choć tak samo potrzebne.

Odnośnie infrastruktury rekreacyjnej: jesteśmy po przetargu 
na budowę niewielkiego skateparku i placu zabaw na terenach 
rekreacyjnych w Kaniowie i przymierzamy się do ogłoszenia 
przetargu na budowę placu zabaw na terenach rekreacyjnych 
w Janowicach.

Życie społeczne gminy Bestwina coraz częściej przenosi 
się do sieci. Ostatnio poruszane na portalach społeczno-
ściowych tematy to m.in. kwestia komunikacji autobusowej. 
Czy Urząd Gminy bierze te głosy pod uwagę? Jakie kroki 
są podejmowane?

Poza niektórymi wpuszczanymi do sieci „fake newsami” gło-
sy mieszkańców, radnych i Rad Sołeckich są czytane i brane 
pod uwagę. Po to zresztą jestem wójtem i na tym polega moja 
praca. Druga strona medalu to odpowiedzialność i gospodar-
ność, liczenie się z instytucjami kontrolnymi. Wójt stoi na straży 
budżetu i finansów. Jeśli chodzi o komunikację pasażerską, to 
moją zasługą jest przedłużenie linii autobusowej 56 do centrum 
Bestwiny i wybudowanie zatoki. Współpracować z miastem Biel-
sko-Biała musimy na logicznych zasadach, bez tak drastycznego 
zwiększania naszej dopłaty, o ok. 300 tys. zł. To są nasze własne 
pieniądze pochodzące z podatków. Nie ma natomiast mowy 
o żadnej likwidacji linii. Mam nadzieję, że zmiana przewoźnika 
nie spowoduje żadnych różnic w rozkładzie jazdy. Innego wy-
boru nie było, choć zdaję sobie sprawę, że pasażerowie MZK 
mogli poruszać się po mieście na jednym bilecie miesięcznym. 
Wszystko było przedyskutowane na forum Rady Gminy Bestwina 
– zachęcam do oglądania transmisji z sesji. Nie możemy jednak 
powielać niesprawdzonych informacji, wiele z nich zdemento-
wałem. Podchodzę do wyborców odpowiedzialnie i nie można 
zarzucić mi nieuczciwości.

Wracając do tematu COVID-19. Jak radzi sobie Bestwina 
w porównaniu do gmin ościennych? Czy czasowe za-
mknięcie Ośrodka Zdrowia spowodowało duże trudności 
w dostępie do lekarza? Co wiadomo w kwestii szczepień?

Pewne działania są nam niestety narzucane „z góry”. Cza-
sowe zamknięcie ośrodka w Bestwinie czy w Kaniowie było 
dla pacjentów sporym utrudnieniem. Spowodowane to zostało 
decyzją Sanepidu. Obecnie oba ośrodki funkcjonują, wszystko 

Wójt gminy Bestwina Artur Beniowski
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Gmina dynamicznie się rozwija

można w miarę logicznie, choć nadal z utrudnieniami poukładać. 
Pamiętajmy, że wiele innych aspektów naszego życia ucierpiało 
przez pandemię: nie odbywają się zebrania wiejskie, koncerty, 
imprezy… takie są dyrektywy, do których musimy się stosować, 
jeśli nie chcemy narazić się na konsekwencje i potencjalny 
wzrost zakażeń.

Co prawda w 2020 r. nie organizowano imprez plenero-
wych, ale nasze placówki oświatowe, kulturalne i kluby 
sportowe zorganizowały szereg ciekawych zajęć. Jak Pan 
ocenia te inicjatywy?

Oceniam je bardzo wysoko, sam byłem pomysłodawcą wielu 
z nich. Z prezesami klubów sportowych i z dyrektorem GOK 
rozmawialiśmy, jak przy zachowaniu reżimu sanitarnego można 
udostępnić sport i kulturę, szczególnie dla dzieci i młodzieży. Nie 
wyobrażam sobie, by mogło być inaczej. Cały czas trwa prze-
cież zdalna nauka, a nasz obowiązek to danie młodym ludziom 
możliwości rozwoju w postaci zajęć dodatkowych. Wiele z nich 
odbywało się „zdalnie”, była też możliwość zajęć bezpośrednich.

Proszę powiedzieć kilka słów na temat nowych zasad 
segregacji odpadów. Co miało największy wpływ na ostat-
nie zmiany?

Zgodnie z przepisami ministerialnymi, od 1 stycznia kilka 
rzeczy się zmieniło. Dla mieszkańców chyba na plus: Odpady 
„bio” odbierane dotychczas raz w miesiącu, będą odbierane 
teraz raz na dwa tygodnie, zatem w niektórych miesiącach 
trzykrotnie. Jesteśmy na etapie przetargu – obecny wykonaw-
ca ma podpisaną umowę do końca lutego. Po rozstrzygnięciu 
zobaczymy, kto będzie nowym wykonawcą, jakie będą stawki 
w ZGO w Bielsku-Białej i jak to się przełoży na ceny. Dzisiaj jest 
za wcześnie by mówić, jak te ceny się zmienią, zobaczymy po 
ościennych samorządach. W miesiącach letnich wprowadziliśmy 
odbiór odpadów suchych w żółtych workach lub w pojemnikach. 
Jest potrzeba, by były one odbierane nie raz, ale dwa razy 
w miesiącu.

W czerwcu mieszkańcy Kaniowa doświadczyli klęski ży-
wiołowej w postaci trąby powietrznej. Czy poszkodowani 
otrzymali obiecywaną przed kamerami pomoc?

Według mojej wiedzy, stało się to już kilka-kilkanaście dni po 
tym nieszczęśliwym zdarzeniu. Chcę podkreślić, że należy być 
wdzięcznym, że nikt z powodu tego kataklizmu nie ucierpiał 
fizycznie. Straty materialne były jednak bardzo 
duże. Dzięki pomocy Straży Pożarnej, innych 
mieszkańców i różnych instytucji rządowych czy 
samorządowych, poszkodowani zostali odpo-
wiednio zabezpieczeni. Gminny Ośrodek Pomo-
cy Społecznej zajął się pozyskiwaniem środków 
potrzebnych na pokrycie strat. Bardzo szybko 
spływały także pieniądze z ubezpieczeń. Trudno 
mi wypowiadać się za wszystkich, Urząd Gminy 
nie zajmuje się bezpośrednio tymi procedurami 
– z tego, co jednak można było zaobserwować, 
pomoc stała na najwyższym poziomie.

Ochotnicza Straż Pożarna w Kaniowie 
pozyskała nowy lekki samochód ratowni-
czo – rozpoznawczy. Wygląda na to, że już 
wszystkie jednostki są odpowiednio i nowo-
cześnie wyposażone. Czy są jeszcze jakieś 
plany co do straży?

Ochotnicze Straże Pożarne to jeden z moich 
priorytetów. Cieszę się, że zakupiono i przeka-
zano kaniowskiej jednostce ten nowy samochód 
– miało to miejsce 11 stycznia. Każda z naszych 

czterech OSP jest w Krajowym Systemie Ratowniczo – Gaśni-
czym i każda dysponuje niezawodnym, nowoczesnym sprzętem. 
Najstarsze auta służące do wyjazdów (Oprócz starego „Stara” 
w Bestwinie) mają około dziesięciu lat: jest to średni MAN z Be-
stwiny i lekki Renault Master z Janowic. Prawie wszystkie Domy 
Strażaka są poddane termomodernizacji, została nam jeszcze 
do wykonania Bestwinka, na którą mamy pełną dokumentację 
i zrealizujemy inwestycję w tym, bądź w następnym roku. Te wy-
siłki byłyby jednak niczym, gdyby nie nasi druhowie – ochotnicy. 
Za ich poświęcenie serdecznie dziękuję. Z nadzieją możemy 
patrzeć w przyszłość, gdyż każda z jednostek posiada prężnie 
działającą Młodzieżową Drużynę Pożarniczą.

Z czego jako wójt gminy Bestwina może Pan być naj-
bardziej dumny? Podczas uczestnictwa w konwentach 
samorządowców, na forum Lokalnej Grupy Rybackiej lub 
Lokalnej Grupy Działania na pewno była niejedna okazja by 
opowiedzieć o naszych atutach…

Najbardziej dumny jestem z naszych mieszkańców. Dla nich 
jesteśmy, dla nich działamy i mimo tego, że te działania dla 
niektórych mogą się czasem wydawać nie zawsze właściwe; 
staram się, by miały długofalowe skutki. W tym zakresie u znacz-
nej większości naszego społeczeństwa znajduję zrozumienie. 
Cieszę się, że gmina się rozwija i poprawia się bezpieczeństwo 
na drogach i chodnikach. Jeśli plany o których mówiłem, do-
czekają się realizacji, będę bardzo zadowolony. Cieszy mnie 
powiększająca się infrastruktura sportowo – rekreacyjna. Dzieci, 
młodzież i dorośli mogą na terenie gminy aktywnie spędzać 
swój wolny czas, nie muszą wyjeżdżać daleko. Nasze placówki 
oświatowe stoją na wysokim poziomie merytorycznym i tutaj 
nie ma się czego wstydzić. Jesteśmy gminą przekształcającą 
się z rolniczej w podmiejską, co roku oddajemy kilkadziesiąt 
nowych numerów – decyzji o osiedleniu się nikt nie podejmuje 
z dnia na dzień, więc nowi mieszkańcy na pewno dostrzegają 
zalety gminy Bestwina.

W tym miejscu dziękuję wszystkim moim współpracownikom 
z Urzędu Gminy, radnym na czele z panem Przewodniczącym 
i całemu „teamowi” ludzi z którymi dane mi jest się spotykać. 
Państwu życzę, by Nowy Rok był lepszy, spokojniejszy i żebyśmy 
powrócili do normalności, mogli realizować swoje zadania i cele.

Rozmawiał: Sławomir Lewczak
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XXVI Sesja Rady Gminy Bestwina
Posiedzenie połączonych komisji stałych Rady Gminy Bestwina 

poprzedziło ostatnią w roku 2020 XXVI sesję. Wziął w niej udział 
komplet radnych oraz sołtysi wszystkich czterech sołectw (sołtys 
Janowic Stanisław Nycz jest wiceprzewodniczącym Rady Gmi-
ny). 28 grudnia na wniosek wójta Artura Beniowskiego z porząd-
ku obrad wycofano blok uchwał dotyczących klubu dziecięcego 
w Kaniowie. Uchwały miały wprowadzić zmiany wskazane przez 

nadzór prawny Wojewody Śląskiego. Niestety do tej pory zmiany 
nie zostały nadesłane i skonsultowane. Uchwały zostaną podjęte 
w najbliższym możliwym terminie; nie przeszkodzi to w żaden 
sposób w otwarciu i w funkcjonowaniu klubu.

Wiele czasu poświęcono na dyskusję w sprawie proponowa-
nych zmian w komunikacji zbiorowej. Jak wiadomo, gmina Be-
stwina miałaby dopłacać miastu Bielsko-Biała nawet o 300 tys. zł. 
więcej, toteż poważnie rozważana jest zmiana przewoźnika. 
Niestety na portalach społecznościowych pojawiły się głosy, że 
autobusy po ewentualnej zmianie będą kursowały rzadziej, lub 
tylko do granic gminy. Informacje tego typu docierały również 
bezpośrednio do wójta i do radnych. Nic takiego się nie stanie: jeśli 
gmina zdecyduje się na nowego przewoźnika, autobus kursował 
będzie w tych samych godzinach i tą samą trasą. Wójt zauważył, 
że wyższa dopłata do MZK to mniej pieniędzy np. na inwestycje; 
środki te nie pochodzą bowiem ze źródeł zewnętrznych.

Najważniejsze informacje z okresu międzysesyjnego: 1. Ogło-
szony został przetarg na wywóz śmieci funkcjonujący od 1 marca 
do końca 2021 r.; 2. Gmina przygotowuje się do przetargów na 
zadania inwestycyjne – od początku roku zmienia się ustawa 
„Prawo zamówień publicznych”; 3. Odbywa się odbiór i dopo-
sażenie Klubu Dziecięcego w Kaniowie. 

Opracowanie: Sławomir LewczakOstatnia sesja w roku 2020

Ogłoszenie Wójta Gminy Bestwina

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (j.t. Dz. U. 
z 2020 r., poz. 293 z późn. zm.), art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 
3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku 
i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (j.t. Dz. U. z 2020 r. 
poz. 283 z późn. zm.).

Zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu  
projektu miejscowego planu zagospodarowania  

przestrzennego gminy Bestwina dla sołectwa Bestwinka  
– etap 2 w dniach od 1 lutego 2021 r. do 22 lutego 2021 r.
Projekt wyżej wymienionego planu wraz z prognozą oddzia-

ływania na środowisko dostępny będzie do wglądu w siedzibie 
Gminy Bestwina, ul. Krakowska 111, 43-512 Bestwina oraz 
na stronie internetowej https://bip.bestwina.pl/gospodarka/
miejscowe-plany-zagospodarowania-przestrzennego/miejscow-
y-plan-zagospodarowania-przestrzennego-gminy-bestwina-dla-
solectwa-bestwinka---etap-2. 

Ze względu na trwający stan epidemii, chęć wglądu do wyłożo-
nych materiałów należy zgłosić telefonicznie pod nr 032 215 77 
27 lub mailowo na adres: planowanie.przestrzenne@bestwina.pl, 
w celu uzgodnienia terminu.

Dyskusja publiczna nad rozwiązaniami przyjętymi w projekcie 
miejscowego planu odbędzie się w dniach 8 lutego i 15 lutego 
2021 r. w godzinach od 15.00 do 16.00. W związku z trwającą 
epidemią (stan zagrożenia epidemiologicznego i związane z nim 
ograniczenia w przemieszczaniu się i gromadzeniu) dyskusja 
publiczna, zgodnie z art. 8d ustawy o planowaniu i zagospoda-
rowaniu przestrzennym (j.t. Dz. U. z 2020 r., poz. 293 z późn. zm.) 
będzie miała charakter zdalny i odbędzie się za pośrednictwem 
platformy ZOOM, która umożliwi zabieranie głosu, zadawanie 
pytań i składanie uwag wszystkim zainteresowanym.

Dane i informacje niezbędne do uczestniczenia w przedmiotowej dys-
kusji publicznej będą zamieszczone na stronie internetowej https://bip.

bestwina.pl/gospodarka/miejscowe-plany-zagospodarowania-prze-
strzennego/miejscowy-plan-zagospodarowania-przestrzennego-
gminy-bestwina-dla-solectwa-bestwinka---etap-2.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ww ustawy, każdy kto kwestionuje 
ustalenia przyjęte w projekcie miejscowego planu może wnieść 
uwagi. Uwagi należy składać w formie papierowej do Wójta Gminy 
Bestwina lub elektronicznej w szczególności za pośrednictwem 
platformy ePUAP oraz poczty elektronicznej na adres: info@
bestwina.pl z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki 
organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której uwaga 
dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie do 9 marca 2021 r.

Jednocześnie informuję, że zgodnie z art. 21 ustawy o udostęp-
nianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeń-
stwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na 
środowisko w Biuletynie Informacji Publicznej zamieszczone są 
informacje o dokumentach:

– o projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego gminy Bestwina dla sołectwa Bestwinka – etap 2,

– o prognozie oddziaływania na środowisko sporządzonej do 
w/w projektu.

Zgodnie z art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 2 ustawy o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na śro-
dowisko, wyżej wymieniony projekt planu miejscowego podlega 
strategicznej ocenie oddziaływania na środowisko, z zapewnieniem 
możliwości udziału społeczeństwa – w okresie wyłożenia do publicz-
nego wglądu, o którym mowa wcześniej. Uwagi w postępowaniu 
w sprawie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – sto-
sownie do przepisu art. 54 ust. 3 ww ustawy o udostępnianiu infor-
macji o środowisku (…), należy składać do Wójta Gminy Bestwina 
na zasadach i w terminie określonym powyżej dla projektu planu. 

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag jest Wójt Gminy 
Bestwina.

Wójt Gminy Bestwina Artur Beniowski

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Bestwina dla sołectwa Bestwinka – etap 2 oraz w sprawie przeprowadzenia strategicznej oceny 

oddziaływania na środowisko w/w projektu.
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OGŁOSZENIE
Wójt Gminy Bestwina 

informuje, że zgodnie 
z informacją Ministerstwa 
Zdrowia, rejestracja osób 
w niżej podanym wieku 
na szczepienia przeciwko 
Covid-19 rozpoczęły się:

 ● od 15 stycznia 2021 roku dla osób, które ukończyły 
80 lat,

 ● od 22 stycznia 2021 roku dla osób, które ukończyły 
70 lat.

Jednocześnie informujemy, iż szczepienia osób zarejestro-
wanych rozpoczną się od dnia 25 stycznia br.

Rejestracji na szczepienie można dokonać poprzez:
 ● całodobową, bezpłatną infolinię pod numerem tele-

fonu 989, 
 ● wybrany punkt szczepień, 
 ● e-rejestrację dostępną na stronie www.pacjent.gov.pl. 
Na terenie Gminy Bestwina znajdują się 2 punkty 

szczepień przeciwko Covid-19. Lista punktów dostępna 
na stronie: www.gov.pl/szczepimysie/slaskie.

1. NZOZ „Praktyka Lekarza Rodzinnego”:
Batalionów Chłopskich 64, 43-514 Kaniów,  

tel. 32 / 2157375;
2. SPZOZ Ośrodek Zdrowia w Bestwinie:

Szkolna 6, 43-512 Bestwina,  
tel. 32 / 2157118, 32 / 214 15 47, 797 289 854.

Szczegóły na stronie internetowej: www.bestwina.pl

Mammobus LUX MED

BEZPŁATNA MAMMOGRAFIA 
Zbadaj się lub zachęć do badania bliską osobę
1% kobiet w wieku 50–69 lat choruje na raka piersi 

Upewnij się, że nie dotyczy to Ciebie lub bliskiej Ci osoby – mamy, siostry lub przyjaciółki

Umów się na bezpłatne badanie lub pomóż zarejestrować się na nie bliskiej osobie.
Bezpłatne badania w  technice obrazowania cyfrowego wykonujemy w  ramach Programu 
Profilaktyki Raka Piersi, finansowanego przez NFZ. Jego celem jest systematyczna kontrola – 
przestrzeganie terminów kolejnych badań mammograficznych co 2 lata lub co 12 miesięcy 
w  przypadku wskazań genetycznych. Tylko taka systematyczność gwarantuje wykrycie 
potencjalnego zagrożenia na bardzo wczesnym etapie rozwoju choroby.

Nie obawiaj się mammografii 
To najbardziej skuteczna metoda wykrywania raka piersi u  kobiet powyżej 40 roku życia 
i najskuteczniejsze badanie przesiewowe u kobiet w przedziale wiekowym 50–69 lat.
Pozwala wykryć zmianę wielkości już 3 mm, czyli ziarnka pieprzu. 

LUX MED Diagnostyka stawia na jakość
Badania mammograficzne przeprowadza wyspecjalizowany w  skryningu (badaniach 
przesiewowych) personel medyczny. Zdjęcia oceniane są zawsze niezależnie przez dwóch, 
a nawet trzech lekarzy radiologów, którzy specjalizują się w mammografii. Rzetelność oceny 
gwarantuje porównanie z obrazami z poprzednich badań. Wynik przesyłany jest drogą pocztową 
w ciągu 15 dni od daty wykonania badania.

Jak wygląda wynik mammografii w badaniach przesiewowych: 

•	 jeśli w piersi nie ma podejrzanych zmian – wynik jest krótką informacją o braku takich zmian 
i zaproszeniem na następne badania mammograficzne za 2 lata lub za 12 miesięcy 

•	 jeśli badanie budzi wątpliwości lekarzy – wynik jest informacją o konieczności dalszej diagnostyki, 
zawiera opis zmiany wraz ze skierowaniem na badania uzupełniające i listę ośrodków, w których 
można je wykonać. 

www.mammo.pl58 666 24 44

ZADZwOń I DOwIEDZ sIę, kIEDy I GDZIE MOżNA wykONAć 
BADANIE w TwOJEJ MIEJsCOwOśCI

BEZPŁATNA MAMMOGRAFIA 
Zbadaj się lub zachęć do badania bliską osobę
1% kobiet w wieku 50–69 lat choruje na raka piersi 

Upewnij się, że nie dotyczy to Ciebie lub bliskiej Ci osoby – mamy, siostry lub przyjaciółki

Umów się na bezpłatne badanie lub pomóż zarejestrować się na nie bliskiej osobie.
Bezpłatne badania w  technice obrazowania cyfrowego wykonujemy w  ramach Programu 
Profilaktyki Raka Piersi, finansowanego przez NFZ. Jego celem jest systematyczna kontrola – 
przestrzeganie terminów kolejnych badań mammograficznych co 2 lata lub co 12 miesięcy 
w  przypadku wskazań genetycznych. Tylko taka systematyczność gwarantuje wykrycie 
potencjalnego zagrożenia na bardzo wczesnym etapie rozwoju choroby.

Nie obawiaj się mammografii 
To najbardziej skuteczna metoda wykrywania raka piersi u  kobiet powyżej 40 roku życia 
i najskuteczniejsze badanie przesiewowe u kobiet w przedziale wiekowym 50–69 lat.
Pozwala wykryć zmianę wielkości już 3 mm, czyli ziarnka pieprzu. 

LUX MED Diagnostyka stawia na jakość
Badania mammograficzne przeprowadza wyspecjalizowany w  skryningu (badaniach 
przesiewowych) personel medyczny. Zdjęcia oceniane są zawsze niezależnie przez dwóch, 
a nawet trzech lekarzy radiologów, którzy specjalizują się w mammografii. Rzetelność oceny 
gwarantuje porównanie z obrazami z poprzednich badań. Wynik przesyłany jest drogą pocztową 
w ciągu 15 dni od daty wykonania badania.

Jak wygląda wynik mammografii w badaniach przesiewowych: 

•	 jeśli w piersi nie ma podejrzanych zmian – wynik jest krótką informacją o braku takich zmian 
i zaproszeniem na następne badania mammograficzne za 2 lata lub za 12 miesięcy 

•	 jeśli badanie budzi wątpliwości lekarzy – wynik jest informacją o konieczności dalszej diagnostyki, 
zawiera opis zmiany wraz ze skierowaniem na badania uzupełniające i listę ośrodków, w których 
można je wykonać. 

www.mammo.pl58 666 24 44

ZADZwOń I DOwIEDZ sIę, kIEDy I GDZIE MOżNA wykONAć 
BADANIE w TwOJEJ MIEJsCOwOśCI

BEZPŁATNA MAMMOGRAFIA
Zbadaj się lub zachęć do badania bliską osobę.
1% kobiet w wieku 50-69 lat choruje na raka piersi.
Upewnij się, że nie dotyczy to Ciebie lub bliskiej Ci osoby 
– mamy, siostry lub przyjaciółki. Umów się na bezpłatne 
badanie lub pomóż zarejestrować się na nie bliskiej osobie.
Bezpłatne badania w technice obrazowania cyfrowego 
wykonujemy w ramach Programu Profilaktyki Raka Piersi, 
finansowanego przez NFZ. Jego celem jest systematyczna 
kontrola – przestrzeganie terminów kolejnych badań 
mammograficznych co 2 lata lub co 12 miesięcy w przypadku 
wskazań genetycznych. Tylko taka systematyczność gwarantuje 
wykrycie potencjalnego zagrożenia na bardzo wczesnym etapie 
rozwoju choroby.
Nie obawiaj się mammografii.
To najbardziej skuteczna metoda wykrywania raka piersi u kobiet 
powyżej 40 roku życia i najskuteczniejsze badanie przesiewowe 
u kobiet w przedziale wiekowym 50–69 lat.
Pozwala wykryć zmianę wielkości już 3 mm, czyli ziarnka 
pieprzu.
LUX MED Diagnostyka stawia na jakość.
Badania mammograficzne przeprowadza wyspecjalizowany 
w skryningu (badaniach przesiewowych) personel medyczny. 
Zdjęcia oceniane są zawsze niezależnie przez dwóch, 
a nawet trzech lekarzy radiologów, którzy specjalizują się 
w mammografii. Rzetelność oceny gwarantuje porównanie 
z obrazami z poprzednich badań. Wynik przesyłany jest drogą 
pocztową w ciągu 15 dni od daty wykonania badania.

Jak wygląda wynik mammografii w badaniach 
przesiewowych:
•	 jeśli w piersi nie ma podejrzanych zmian – wynik jest krótką 

informacją o braku takich zmian i zaproszeniem na następne 
badania mammograficzne za 2 lata lub za 12 miesięcy,

•	 jeśli badanie budzi wątpliwości lekarzy – wynik jest informacją 
o konieczności dalszej diagnostyki, zawiera opis zmiany wraz 
ze skierowaniem na badania uzupełniające i listę ośrodków, 
w których można je wykonać.
Mobilna pracownia mammograficzna LUX MED będzie 

do dyspozycji Pań w Bestwinie w dniu 2 lutego 2021 r. 
w godzinach od 8.30 do 11.30 przy Gminnym Ośrodku Kultury, 
ul. Krakowska 123. Uprzejmie prosimy o wcześniejszą 
rejestrację pod nr tel. 58 666 24 44 lub na http://www.mammo.
pl/formularz. W celu weryfikacji uprawnień do badania 
przed połączeniem telefonicznym prosimy przygotować 
dowód osobisty. Na badanie prosimy zabrać ze sobą zdjęcia 
z poprzednich mammografii.
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Wyróżniona fotografia Pani Ilony Pasierbek

Rozświetlili zimę – rozstrzygnięcie  
konkursu świątecznego

Zakończył się organizowany pod patronatem Wójta Artura 
Beniowskiego konkurs „Zima w Bestwinie – 2020/2021”. 
Jego celem było zachęcenie mieszkańców naszej gminy do 
dekorowania swoich domów, a przez to nawiązanie do najlep-
szych tradycji świąteczno-noworocznych. Nie bez znaczenia 
były również harmonijna aranżacja całej kompozycji oraz sposób 
przedstawienia jej na zdjęciu. 

Konkurs obejmował dwie kategorie: 
– najładniejsze dekoracje świąteczne ogrodów i posesji, 
– najładniejsza fotografia dekoracji świątecznej ogrodów 

i posesji. 
Do Referatu Sportu i Promocji Urzędu Gminy napłynęło dzie-

więć spełniających regulamin zgłoszeń. Z racji tego, że był to 
pierwszy tego typu konkurs, Komisja pod przewodnictwem Pana 
Wójta doceniając trud i zaangażowanie uczestników zdecydo-
wała się wyróżnić wszystkich i przyznać w I kategorii dziewięć 
równorzędnych nagród, kierując się następującymi kryteriami:

 ● pomysłowość i samodzielność dekoracji, 
 ● widoczność dekoracji z zewnątrz, 
 ● oryginalność zgłoszonej dekoracji, 

 ● ogólny wyraz estetyczny i harmonia z otoczeniem, 
 ● nawiązanie do tradycji świąteczno-noworocznej.

Nagrodzeni twórcy dekoracji to: Bogusław Pindel (Janowice), 
Jacek Rogalski (Bestwina), Rafał Siwik (Bestwina), Bogusława 
Sachmerda (Kaniów), Ilona Pasierbek (Bestwina), Sebastian 
Frączek (Janowice), Barbara Sadlik i Jan Sadlik (Bestwina), 
Katarzyna Gębala (Bestwina), Małgorzata Gajda (Janowice). 

Wyróżnienie w kategorii „najładniejsza fotografia” powędro-
wało do Pani Ilony Pasierbek z Bestwiny. 

O terminie i sposobie wręczenia upominków laureaci zostaną 
powiadomieni indywidualnie.

Wszystkim serdecznie gratulujemy i pragniemy zauważyć, że 
pięknie udekorowanych domów w gminie Bestwina przebywa 
z roku na rok. Tworzą niezapomniany, świąteczno-noworoczny kli-
mat, przenosząc mieszkańców i gości w niemal baśniową krainę.

Jest to pierwszy, ale z pewnością nie ostatni konkurs zorgani-
zowany przez Referat Sportu i Promocji Urzędu Gminy Bestwina. 
Planowane są kolejne edycje konkursów, również dotyczące 
ogrodów, w innych niż zima sezonach. Już teraz serdecznie 
Państwa zapraszamy do wzięcia w nich udziału!

W naszej galerii przedstawiamy wybrane fotografie:


